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House OfflceBulldlng, the Honoﬁabée Thomas N. Downlng
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_Also Present: Rlchard A. Sprague,/ﬁhlef/Counsel and
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nghing. Tﬁe_cbmmittee will come tO'orderf;
'3 ﬁr. Spragué;:thé néxt time we have one of these-
exééﬁtive'meétings,'Mr; McKinney'maae What I think is.ah 
ekééiient suggeétion 7% that Whéniwe‘go.into‘executive §¢$$ioh;
Wé»find sémé suitéble room'ﬁhétbwé can adjourn to, tovéérry on '
the éXécutive‘session, and Wekmnﬂfhaﬁe this delay. L
" Mr, Sprague.‘ Mr. Chairman, I think it would be a grea£  
'idéa.to try to have an alterﬁate room to move td. f, - |
’Chairmén Downing. Now;'Will’everybody innﬁhe ?o6m;ﬁ9t“¢ 

a member of this committee staff identify themselves?- = '

zMr. Huttoh; E. Mf,ﬂutﬁon, the‘ﬁhairman's étaff.“fgiv¥f
;l Mr. Levin. ‘JaY.B: Lé§in'-Cbngressmaﬁ Doddfs.Sféff:E-i°
”*L- M§; Caldwell. BogniéfééiaWeli, CongressmaﬁiGéﬁéalé%flﬁ.
stats. | TR
i Mr. Burgess. 'Quentih Burgess from Congrésswoﬁaﬁ Y§ohné_
Bﬁfké's office. |

 *} Mr. Harvey. Percy Hafvey, from Congreséman Ford's'staff;f

j"‘<Mr._Spring. Hank Spring, from Mr. McKinney's staff.5”
Chairman Downing. All right. Close the doors.:

‘7  Mr;‘Sprague, suppose you begin‘your presentétioﬁf‘ﬁg}
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#7/ STATEMENT OF RICHARD A. SPRAGUE, CHIEF COUNSEL AND
DIRECTOR

‘7f7ﬂgr. Spague. Mr. Chairman, before I commence that;:may

I bring up two other matters, first, on which I would like
o 5 toﬁget some direction from the committee.

:‘;6 '.:“x As I understand it, there is going to be another-meeting

AI%ffr7 : f thls commlttee for purposes, of presentatlon of the report

'ffsi gthat w1ll be submltted to the Congress, this Congress.~3;ti

lbschalrman Downlng.( That meetlng will be next Frlday, at

;lQirf‘a m., that is the l7th of December, at a place to be
'declded. | | | E
iktoMr' MCKinnéY-‘ Mr:;Chairman; could we hatehit~at%f:rTA
iﬁﬁw:o‘ciock? Would.ahyboay object? Isbit goihg“toibétghidﬁg:'
:ﬁeeting? | el

©. Mr. Sprague. I would not think so.

EVg,Mr. McKlnney.; I flnd myself in an embarra551ng pos1tlon'é;'z
-belng ranklng member of the Economlc Stablllzatlons Camunﬁée,

jBlll Moorhead has moved the steel prlce_meetlngS'threei_?;1~

htimee to accommodate the Minority side of the;aisle.5’:£{'by
Li:vchairman Downiné. I certainly have nbvobjé¢£i09_t9w;? 
ﬂlﬁﬂl o clock Anybody else? | o
The commlttee w1ll then meet at lﬁﬂ' o clock V'That:ié; S
4'h>‘friqay, December 17. |

'bﬂiftMr; Sprague. What I would like to bring.to thel;fr

zattention>of the committee, if I may, there is‘a‘question;;
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fln my ‘mind, as yodr chief counsel, with regard to the'bresent
.';resolutlon that exists concerning the aut%%lty as the baee
for this committee to operate on. There is in.my opinionv
Va grave duestlon of constitutionality, not with regard.tov
dthe ablllty of the Congress to be 1nvest1gat1ng, but w1th d»
regard to the way in which the resolution that presently-re
dex1ets is worded. o
§?Eiankly, because of that, I have seen that no subgﬁenayb
Qwas 1ssued that was other than what I call a frlendly;vg}??
'subgéena, because I did not want to get in the posturewwheredii
}someone was attacklng 1t‘ and taklng us 1nto/oourt on the;[.f :
- . R , , o
-conStitutionai/bage-that egists.
o And wha/ . am eeeking guidance on 7% I wouldtiike tohh
'be able torpreéent to the ‘committee, at the nextvees510n,'
,iavsort of preg%ble to the resolutlon stating what:i subﬁltliav
f§0ﬁ1d4be the,appropriate basis forvthis ihvestiéation, so'that
iy Elf and when the matter of the constltutlonallty arlses; Qéi{,i
iare-properly and fully bottomed. But I would not do that unlese

'kglven such dlrectlon by the commlttee.

"Chairman Downing. Well I think-if any questioﬁ.exists*'

“in your mind as to the constltutlonallty of the sectlon of rj;

2T 3
.,22 therresolution, ‘certainly youAshould.draft‘a preamble; along'wit
23 ‘a.proposed resolutioh, which will, of coUrse;jhaye:to be.f&i;“”

teubmitted in the next session of Congress.

"Mr. Sprague. At the next session I would like to present |

N 66000 Pocld:32266459 Page®
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Whatvi think will be a preamble there which I think‘weuldf
4theh save this resolution, the wording of it, from.substhent
etteck.

.697.gr. Thone. Does this come down to whether or not‘that

resolution directs itsel f seiuomig B enough to

"6 e'legislative purpose?

7 | "‘,Mr. Sprague. Legislative and oversight purppses;pheeaﬁse
8 ilthihk there would be problems the way'it is presentlyﬂp?_v

o || woraca. ok
ii:ijd ltlpp‘Mrr:Genzalez.' Mr. Chairman, let me'give you'e;iittleif”

N

"jl ‘history, because this is something that bothered me'at}ff”

j}j]..lz, the very beginning. ’ _ , ‘ — -
S ?i_r; 513;  The wording that‘finaliy.resulted in this resblution.i
ﬂ<;>“pﬁhf*~'14 was very hastlly prepared presented to me by the/ﬁlerk of

;the Rules Commlttee. I ralsed the point 1mmed1ately,rand he
%‘n :said, fThis is_whatvI have'been ordered to arrahgepfi |
?be;§odhhave any suggestions?" | |

'»fi Well, there was onessentence that I knew'wes etpfirstdb
'hihSh Qiolativev;} "So scratch that out." And ikseid;fhidd

"The rest I have my doubts, but my gosh, you want]this in_\

today, so you can have something to meet on'tomerrbw.“: And that

llS the way it got submitted.

22

"7§?,2$& 'dt'Now, I dldn't ask him what the hlstory of the draftlng

~V"ff”24' had been when he presented it. But since then,]Izhave been
: T going into that. And I for one would be very grateful if you
25 |17 : : c L e




'the wordlng which kaﬁ@EE'

- perhaps we might wanthtq f

379
would because ‘we maj wish to think of the procedure we
may‘want to follow on in Ja;;aZQ,

'kéyﬂﬂﬁs was a simple House resolution. We may wish
to file another for the sake of having immediate full Heuse
consideration, SO as to not lose too mueh time. Andkih‘that
respeet, T am.trying'toget the picture from the Parliamentarian.

L

So I for one would be very grateful if you:would;fandkwe

could look it over next week.

Chairman Downing. Without‘objection, counsei'is,fff”

-

‘directed to draft a preamble and/or a resolution for preSenta4

tion at the next meeting of the committee.
'-l Mr. McKinney. Mr. Chairman, Cdngressman*Dodd eoﬁld not

benhere today, because he had to go back. tb Connecticut:u

;He asked me if I would make sure the counsel. g&e&se keep in

refarmed 'H"e ‘Pr/"”
= cisleertriving of looklng 1nto the othe

;assa551natlons. He is not suggestlng we should but he feels

at least»put,.g

“fahbrotective hold on materials pertaining to other political

 assassinations.

ﬁ:f'Mr. Sprague.>'Mr. Dodd so advised me. And the other s

matter that I would want to brlng to the attentlon of the

committee —- although we are revlew1ng 1t_;: there has been'

A

a letter submitted by the Civil Liberties Union”inAChieage'

W requesting that we look into what they allege is the assassina-

‘tion of two people of the Black Panthers.

NW 66000 Docld:3226(459 Page 8
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,‘Q?tyr. Anderson. Is that the Fred Hampton case?

Mr. Sprague. Yes, it is, sir. We are in the process of
at ieast 1ooking that material over. And if I may at the
next session I will at least prepare a summarization
witnra recommendation to the committee.

t-t»Chairman Downing.i All right. That wiil be fine. 5
iMr. Sprague. The.nekt hQusekeepinq-chore thatiIfaﬁif.
jnst Want to bring to the attention of the'committeenie”this:

It has been suggested that assuming this investigationﬁf s

|| proceeds, and that there are hearings, that theynarewpngsucn“f

a histdrical,note that either we arrange for a yideotaéingv"
qutthem,,just the keeping of theﬁ as a permanent'feeofa;i,
ot make atfangements with.the‘news media, whovundonntedlf,“
bwill.be televisiné them, fer obtaining theirvrecetds-iafinj ane o
3Ifjnst tnrow‘that out,‘becauseFI.do net knoﬁiwhatffourbiif;f"
;thenghte'are on that} | o |
| Chairman Downing;l Aretyen talking abontirvideotapinéff

.effthe entire eession? . o

ert Sprague. Of what is our public heatinés;;whete;f
witneeees are presented. g :

”{{’Chairman bowning; All right.

Mr. Sprague. I_amunot making any reeemnendation;fﬁii
Lamajust btinging it to youf attention.
| 'e_Chairman Downing.:.That»is not a matter Qe_hatextd;tesolne

'right now. All right.
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: 3 p.m‘;

tion in more detail than we have gone into,

’Kennedy and through Governor Connally,

_HospitalL

Qnething further that would or could be done.

:dewntthis same hallway,‘and placed against thevwallk

381
”§?@¥r' Sprague. Mr. Chairman, with regardAto the 1nyest1ga_
I would start with
theernnedy'asSassination.

It has come to our attention that in the area of the

-flndlng of the bullet which allegedly went through PreSLdent

~ -

the follow1ng s1tuatlonv

at~leastvhad,ex1sted=

~ The bullet was found on a stretcher in the Parkiandl"'

The sequence of events was that upon the shootlng,.‘

. _the bodles of Pre51dent Kennedy and Governor Connally were»*l

rushed’to the Parkland'Hospital. - President Kennedy was onjh'

a stretcher wheeled 1nto what is called/ﬁrauma/Room NO'»llgr

: Governor Connally 1nto ‘a room right across from that

Trauma_Room No. 2.
. President Rennedy's condition was such that there was

However, Governor

Connally was within a short space of time wheeled out dfl.
‘?éaUha‘ﬂbom No. 2 down a hallway to an elevator and{upftwd‘.'

flights to a holding room for subsequent'dperatiOn.gﬂtﬁiﬁm

Now, the stretcher that President Kennedyﬁhad,beenbon:~-
at some point was taken from/frauma/R6om No.'l,‘andﬁtaken:ﬁf*

really

7jﬁét”before this‘elevator that goes from the basement to - -

fthe:Second floor.

“NW 66000 Docld:3226§459 Page 10~ . .
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3 pm

»stretcher ‘was brought back to the elevator.
fthe wall

‘:So you had,

‘theiwall,

ﬂstretcher, and there were bloody sheets there.

NV 66000 Docld:32266459 Page 11 . © .o oG
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, '62 An elevator operator, called an engineer, was-giyen'the

assignment of operating that elevator on this particular-day,

That operator took the stretcher of Governor Connally whlch

. 'ls sald somebody had wheeled back there to the elevator after

5
Governor Connally had been taken to the second floor Ve the k

That operator

jsald he then took the elevator with the stretcher down to the

‘basement floor where Pre51dent Kennedy's stretcher was agalnst

and the operator said he took the Connally stretcher,

',iwheeled ‘it out and placed it next to the Kennedy stretcher

as he testlfled “the Kennedy stretcher'next'tor-

outwardly of the Governor Connally stretcher That

‘w1tness testlfled before‘the Warren Comm1551on and’he testl—f
ifled that the bullet. he found which was the bullet that waswf.
" Fat least alleged to be this one bullet j% I thlnk you remem-:
lber the plctures in- terms of the condition of that bulletraﬁyf
jallegedly went through Pre51dent Kennedy and Governor éonnally.
fThat bullet thls w1tness sald he found on the stretcher that

was next to the wall Wthh would be President Kennedy s

He softesti¥7¢

»fled before the Warren Commlss1on.

Obv1ously if that testimony in fact is true,llt does cre-7

'ate a problem as to how this bullet which allegedly went from f

“Kennedy to Connally ends’ up on President Kennedy s stretcher

:}yﬁ,The Warren Commission in their examlnatlonvofgthisrwitness 1




o 3?8‘3 |
idrewithe.conclusion that, yes, he did find'this bUliétj-but
hebwas nistaken”as to which stretcher he found it on.u.ﬁe.
dre&hthat conclusion because in the questioning of that wlt¥
’ness they descrlbe these stretchers as)gtretcher A, ﬁtretther
;B and perhaps could étretcher B have been in a certaln p051;

»tionfand the testimony was generally presented.

iléf}’dur reading of it ls‘there is an indication ef:the'hlt—j
'nessjgetting confused. . In‘auy eVent, the Witness ended;ﬁé}iy
safénélhe'was not sure dnyWhich stretcher'itvwaS?fbund“andiﬁif
| thereare étherpeoplvej who sai,d the mass of .blood’y sheets
iWere&nothon the Kennedytstretcher'against.the Qall'buthéhiifﬁ,_

~the COnnally stretcher outwards, so the Warren Comm1551on con—*'

’-hr«I say thlS because obv1ously the questlon as,to;whatﬁ:r

‘bulletlwhere, whose stretcher could be of-some‘importance.iVL

ﬁ‘jr A nurse came forward and told us that shé;QAS"; Studentgv
nurse'there on that particular day along with anether personﬁf‘

rsheﬁnamed as well, and she relates how. they had been in the

/frauma/éoom No. 1 with President Kennedy and then comlng out o

11n the hallway to go up -this elevator upstalrs at a p01nt 'u

Jafter Governor Connally had been wheeled out of Trauma Room

.. This lady, another young lady who we have:feund outlwherevl

?she'iS';% unfortunately this gets into locatihéfwitnessés;lsheff'

‘isf¢yef in Africa somewhereA7% neither of these tWo“people‘had;§

NW 66000- Docld:3226§459 Page 12~
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ever been questioned by anybody from the day of the evént:
nntil this youngvlady came forth to us.

:Q?Her explanation ;$ I did ask her,‘"What.is-itvthat‘noti—
1.§ated you to come forth to us after 13 Years?" ;} her?responsew
;;'and we have talked to her directly, I have as weil( and .
:fthetehis nothing kooky abont;this person ;r is she franhlyt
thonght initially some aéénc?-of law enforcement would*get
to her at some point because she is on the record as worklng
vthat day, there is nothing secret and in the courseiofaefh
tlme when nobody did she‘just klnd of felt that gu1lt“that
\fshe hadn t said anythlng,,and that has bothered her evet sinoe.

:>In any event what shevrelates-to us is 1mpottant;troﬁ’f*
’twodstandpoints, in our review of the thoronghnesshofithe;in—,,
.Vestigative efforththat existed previously;~it isdééﬁtAiﬁ£y5;ff
;I would say surprlslng that since the 1mportance.of that one
;bullet and where it was‘found becomes such an issne f}.ati |
.wasian,lssue even baohythen ;7_there would not.hawenbeenhan :'
deffott to find outteach andbewery ?erson that was:ptesent;at;
ixthe‘hospital who perhaps saw this and interview.theﬁdfotji.
fwhatewer they would say. It does raise some:question in,tetmst'
of thoroughness in the fush to get the‘priorfinvestiéationo;
’done. '

' ;*She relates .as she eame down the hallwaytwithdhet Stu%ff
*‘.ﬁdentdnufse friend to go to the elevator there‘was'atvthat i‘_;

»time’only‘one'stretcher, and that was theistretcherfnextttof'"

zyﬁmsg*hﬂgéﬁ3{53f§=;]ﬂjafiargt~ o
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jthe‘wall; Whether this means that Governor Connally's strétchér;i
:had not yet been brought back or there was a later period in
time we are in the course of investigating, but she relates
‘that the one stretcher that was there with bloody éheéﬁs'oﬁ_
:that stretcher was the stretcher against the Wall; énd;;n

_éhat stretcher she doés see<QVéingle bullet. |
i}.‘Z?Obviously if in fact this is the same bullet that she

 has époken'about, if in fact it is the Kennedy stretchéf!3raises
:a quéstion.v This is an,area.wé.are in the prbcésésof £ﬁ§e$ti—\
ééting at the moment. | | | “

The second area that af the momentvwé have beeﬁﬁééihéisqmev
"ldoking into ihvolves éﬂ allegation that concerné Wiﬁefgpping '
;£§ the CIA in Mexico wheré they picked up conversatibﬁé?éf}h;> '
idswald. Suffice it to say ;- here again, I gﬁess §é:hé§é‘ﬁ§2;€
 pu£ it in context ;} the CIA had testified beforeyfhé-wa%réniil'
CQmmissioﬁ of no priét cohtact with Oswéld'knOwn‘tOT£ﬁem¥bfi6r 
»tQ the‘assassinatidhfuﬁfil-they iﬁen checked<thévreééfés;éf£ef
'iﬁhe assassination and.stétéa that they found»g conversa%iqn‘
;£ha£ bswald had had in Mexico with the Russian Eﬁbaé§y ériof
.£§ the assassination, andtthey dug this‘out_postfassaésinétion;

That has been their position ever since. :The ﬁéﬁtéﬁtioﬁf 
bﬁéré is that in fact there was more contact bff£hé CIA‘wit£L 
lssWéld than whatrthey_havé disclosed. o |
o A former CIA agent némed Phillips was reébrﬁéd ih'tﬁé:}¥9

press to have made some statements which if true wére»bbntréry‘f

,mgfﬁga14f




1ng a CIA agent.
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‘to what the CIA had publlcly said before the Warren Commls—
"sion. We brought that former CIA agent Phllllps before an
executive session of the Kennedy Subcommlttee, and 1t was

chaired by Mr. Preyer, and Mr. Thone, and took Mr;_Phillips'

testimony under oath.
: , R -
%?The substance of the testlmony by Mr. Phllllps i and we -

have the transcrlpt° it is avallable ;% is as follows. This

vcould perhaps be of some 1mportance. Mr. Phllllps sald that

prlor to the assa551natlon of Pre51dent Kennedy the CIA maln-

ytalned a surveillance operatlon in Mexico Clty of: the Cuban

and Russian é%ba851es. The unit that was respon51ble for f

survelllance of knowing what was going on in the Cuban Embassy

//ane/

vwas headed by Mr. Phllllps, a Mr, M&ﬁa&e—was respon31ble for

/fd ne./

know1ng what was going on in- the Sov1et Embassy, M@ﬁaﬁe bef;f

‘In addltlon, the CIA malntalned a w1retap operatlon and

Jx".fthey were w1retapp1ng what calls were coming 1nto the Cuban
and Ru351anté;ba551es, and they also had bugs in the Cuban
yEmbassy and were picking up some conversatlons in the Cuban'éj

VEmbassy.

The’ way in whlch ‘this operatlon ran was that the 1nter-"

H

cept unlt, 1f I can use that word would monltor these conver—,

satlons. They would have a recordlng 901ng on of theSefconver—.

‘satlons g01ng into the Cuban and Russian gmbassies. "There would

i

be a person llstenlng to them as they were belng recoraed




10

BERTE

18

'fi;UIQ.

22

gthe Cuban unit and Manale at the Ru351an was then to adv1seiﬁ

;prepared by either Mr.iﬁ,

387

that after these conversations were recorded they were then

dtaken to either a Spanish or a Russian interpretor who would
then translate these recordings and they would be typed up.

§27Upon being typed up, these transcrlpts would be .sent to a.

- Win

Mr. W@En Scott, who though not in a technical sense 1n command
'of that operatlon 'in fact was the person who ‘was runnlng the
'CIA operatlon in Mexico. Mr. Scott wouldvrev1ew theltran~d

~scr1pt and if it was a w1retap of a call 1nto the Ru551an

ﬁéua/
Embassy, he would forward that transcript to- Mr.vw-w~ o,

1t were a w1retap going into- the Cuban. Embassy,phe would send :

'that to Mr. Phllllps. If it involved both, it would go:from ’

Hone./, ‘
Phllllps to ﬁ@ma&@s or vice versa.

yf The procedure upon the transcrlpt 901ng to PhllllpS at

other -agencies of government such as the FBI, State Depart—

ment, concernlng that 1nformatlon if it was 51gn1f1cant

'Ih In matters that were more unique, a cablegram would be

 Manel

routed‘back to Mr. Scott, and if he approved 1t that cablegram

“:would then be sent advising CIA Headquarters in Washlngton as.
»to that partlcular intercept, that belng done in. the more '

unusual 51tuat10n. ' . o

i He also testlfled that these transcrlpts, the recordlngs

Lthemselves, normally were destroyed not by Just a destruc—‘ffA

t, | o o
tlon>7r‘noth1ng'ulterlor in that sense —- but'by a reuse of. =
A : A S o o
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these reCOrds after they had been transcribed.

§Z7Invresponse to a question, would there not be a period
of time to hold a recording for the transcript to be reyiewed
_and perhaps a decision being made, that there mlght be.a.need
_to keep that ‘recording 1tself Mr{ Phllllps sald yes,.but -
what that period of time would be and whether there was any
:tormal order, dlrectlve,’he was not prepared to say‘ —I‘sud—
Vgested to him, "What if we pleked up a conversatlonlln whlch ’
someone was calllng and threatenlng to,say,‘assa551nate{av>
eongressman, would there not be a dec151on somewhere tovholdv
dthat tape, you mlght want to use that for.ev1denoe, maybe’to ‘
1dent1fy a voice or someth1ng°“ | . |

: Hehsaid "Yes, we would.

- "What was the crlterla that you would usedlf you heard
that an American was trying to get out of the country; Would,.
that be a matter to keep°"f;t. | | ” |
s He was.not preparedito\say'

' In any event, what Mr. Phllllps said happened‘spec1f1cally
rn reéard to Oswald was there was an 1ntercept of a conyersa—ft
dtlon by Oswald to the Russian Embassy, andeswald was 1n'£act ;
calllng from the Cuban Embassy | Mr. Phllllps sald that to the ’
,best of hlS recollectlon ;} and there is no. doubt as to:thedg
,frrst éartbof this ;} onerpart of that conversatlon QaQTOSQé;af
fadv1singrthe Ru551ans that he wanted to get out of this counef

try, that he wanted to get to Cuba, and then to Ru551a;’
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.§9~Mr. Phillips stated what I would consider in an unsatis;
factorysfashion,‘a’rambling fashion, that it was hisvfeeling
from the way in whlch the words appeared in the transcrlpt
that Oswald was 1ndlcat1ng that the Ru551ans perhaps ought to

be talklng to him and that they perhaps ought to! glve hlm some

izifyG ;ald in getting out of the country. I say to you I feel'that
h;% Mr. Phllllps sald it without any degree from my standp01nt of
-8 authorlty but that thlS ‘was an attempt to get out. of the coun—
:fd;rQ try is clear. | |
VihiO [d‘ Ver. Phillips states that as a result of that.é} and that
S | : Mine]
-IJ transcrlpt came to him flrst and then went on to Mr.vMawa&e ;7
*5?j2 there were two things that he noted that in thlS transcrlptdlt
referredyto the fact that Oswald was speaklng poor.RusslauWh

and there were notatlons typed on here of the poor quallty of -

vthe Russian that was belng spoken, typed on the transcrlpt, -

and some other comments.

"As a result, Phllllps testlfled that a cablegram was pre—

Mane l, ) b&ne/

pared by Mr. Mana&ea 51gned by Mr.;v- submltted to Mr..

Phllllps and 51gned by Mr. Phllllps, to then be glven to Mr.
\Scott to be sent to CIAa Headquarters in Washlngton beoause
thls 1nformat10n put it in a more unusual category : ‘
That cablegram states Mr. ~Phillips spec1flcally‘stated
,that they had plcked up this 1nformatlon that Oswald was try ng
?to get out of the country; seeklng a visa to go to.Cuba and :

then on to Ru551a; That becomes of some significance,because_g'f
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the cablegram that in fact was sent by the Mex1can statlon

to Washlngton omits that and the cablegram that in fact was'

_sent from the Mexican station to Washington merely states that
dswald was contacting the Soviet Embassy and was 1ndu1r1n§
2 whether they had received a response to a telegram that he
had sent, whether the 1ntercepted messages of Oswald calllng
the Soviet Embassy was his 1nqu1ry about a telegram, but that
1svlnvadd1tlon to the transcrlpt to which I have made refer—'
1ence.,,' |
gy We have asked Mr. Phllllps, "Are you pos1t1ve that the
cablegram that you prepared was alertlng Washlngton that thls
supposed Amerlcan was trylng‘to get out of the country;" he
sald,'"Yes, He is absolutely sure as to that K
‘ “"Do you.have any explanatlon for the cablegram that mas;f
1n”fact sent?" . | :
‘His response was that it seems to him 1t‘would be actsd'
- of negllgence by a number of people or a dellberate decl51on
by a person not to have that 1nformatlon conveyed |
The second aspect of Mr. PhllllpS' testlmony that 1s of
some.51gn cance ;F these are areas that were 1nvest1gated brlng-

,1ng up to date this is what we are d01ng iT in- thlS same cable—f

gram that Mr. Phllllps sald was prepared was a descrlptlon of
an- Amerlcan seen 901ng into the Russian Embassy on the date

of thlS intercept. This descrlptlon jr we thought the llter—f—

ature has caused numerous problems because it is conceded by

5»_ , Page 19
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did they give a descrlptlon Wthh in fact turns out not to be

- | | (391

.,

|| everybody that the photograph that the CIA used inhthe~descrip¥

tion is of a person who is not Oswald. The CIA has since said
R Ve, -
they made a mistake. The person who pﬂt the descrlptlon thought
this was Oswald. What is important here, however, is that the

' ! ‘ o
CIA records -~ even this transcript, Mr. Phillips testlmony e

is that the person was not in any way related to Oswald g01ng

1nto the Russian Embassy that day but he was in the Cuban

Embassy and the question has arisen if they are sendlng a

descrlptlon of the person that day who made that call why

\

an accurate descrlptlon of'somebody’who is entering the1~~5'a

Sov1et Embassy when thelr information is he is enterlng the

Cuban Embassy in Wthh they had a survelllance operatlon.gii_v

Qﬁ I did ask Mr. Phllllps, "Well did you make any attempt

,to ask your people who made the surveillance on the Cuban

Embassy at that t1me° What plctures did they take of people o

‘gOLng 1nto the Cuban Embassy’_ What were your survelllance re—7

ports?"

. vAnd he said, "No, wevdid not."”
-"Why not?"
r‘Hekhad no‘resPonse..

vﬁh,The sequel to that, of course, iS apparentlyiaftéfhthe B

assa551natlon when the CIA was asked to furnish what photo— R

‘graphs they had of Americans entering the Cuban Embassy on

that day, the response was that their equ1pment dld not work
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Jon thatrday and they have no such photographs.
kC%7But we did get back to the fact that under Phllllps

testlmony you have a cablegram conveying 1nformatlon of an

Amerlcan trying to get out of the country When asked byAus
inhether the FBI or other authorities were notified as to that -
ylnformatlon, he did not know. 1In fact, it appears that they

inere nOt notified.. The information that appears in the cable—
‘téramrto Washington, i. e.,kthat Osnald was merely asklnd.about a
;teleéram, that is the extent‘ofvthe 1nformatlon that‘was’con;
‘tyeyed towthe other agenc1es;77‘ jr
r When the CIA responded from Washlngton they of”conrse

alertedtMeklco that Oswald had prlor defected to Ru531a”andw
' ?had marrled a Rnss1an w1fe;. And I asked Mr. Phllllps upon
igettlng that response "Know1ng thlS is an Amerlcan trylng
:to get out of the country going to Cuba, whrch 1t wasfa v1o-f’
hlatron of the law for Amerlcans to do at that trme;vnhat T
Anould you do?" B

:>Hejsa1d,'“We would commence a surveillance’of;osnald;ﬁ;Q:
I»said, ;Did you?" : .
‘Tf His responsedwas "No; we didn't."
bit"Well why not?"
/"-f}"Because we got-word that Oswald had leftﬂMenrco and he ;:

was back a.n the United States." o

. ”'i If thls was of sufficient importance,- tylng 1n thrs manhhyw

trylng to get out of the country, who is a prlor defector, thatg‘
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| 393,’
‘you‘would have commenced a surveillance while he was still:in
Mexico, what did you do to alert other agencies of therFed—
eral Government. Whe;ever he was back in the United_States h
they should now coﬁmence a-surveillance.
C/ZMr Phillips said he did not.
" "Why not?"

\
_ "Because we assumed the other agencies of government'
>twould do whatever was approprlate for them to do," but‘he»-
conceded that was onl? an assumptlon,they were' told thls‘
‘nmerlcan was trylng to-get out of the countryhand;weﬂhatefd;-
gotteniaccess to those’ documents of notlflcatlonlto‘the'FBl
the Department of State, and Immlcratlon. None of'theniﬁere,n‘
_told about this part of the intercept.
‘VTL'What makes the areaimore.complex at the‘moﬁent,lafterskjp,
:lnterviewing Mr. Phillips We dispatched two of_ourbstaffjto;fd'
fMexlco to contact the person who was the tféﬁsaribéfiltﬁef‘t~
1nterpreter of the wiretap, and the person who typed 1t, WhO‘h
1n fact is the wife of that translator L

We haveainterviewed them and they are both ;vaiiébiézéﬁ'd'
_some point to.come before this commlttee and testlfy,mas we11f5
,1as Mr. Phillips, publicly. They have stated that, yes,rthey

remember the conversation and they took it down, but no part

1of 1t was in Russian.. In fact, the translatorvsaYS;v%r“h

_‘didn't=have to translate because it was in English a

I is the reason my wife took it and typed it, andpwe dia-
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tyée any notes this thing that the man spoke in'poot ﬁus—
:sian or  any sucE?;hing.@u | | |

9? There definitely was a part of the transcript that;the'
wife remembers vividly which included Oswald statingithat he
wanted financial assistance from the Ru551ans to get‘outiof
'thle country.

| We have obtalned the typewriter that this lady says‘per—
haps she used in the typlng here of the transcript.” We went
vto get the documents and submlt them to these peopleybour
peopley for them to look at, determine whether these are.the‘
:transcripts, are these different transcripts.’>We.want toiiiy

find out what were the origlnal cablegrams that ex1sted and

o find out why the change.

I might say this in addition. ‘This area is apparently PR B

qsen51t1ve enough to the CIA that although I have not yet been.i}hx
’cleared none of our staff 1n.the security clas51f1catlons;‘
-the.CIA contacted me and on an ad hoc basis granted an 1mmedi—'
:ate clearance to have me iook at.what they submitted‘were‘
the transcripts of these conversations in thelr repottsbcon—e'
cerning the Mexican operation. | .

‘I must(say that what appears in their ttansctlptsiis'h
at varlance w1th what Mr. Phllllps has said and.what thei:h
translator and typistvlniMex1co have said in theitatranectiéts;;
\Thete‘are‘markings aboutithelpersonspeaking inhRuaeianjy;‘

hrééular,Writings in there of this being from a Russian”ttans~:_av'
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i;ation, which of course would be at variance with-what is
fthere;

?ﬁ We are 1nvest1gat1ng this matter. That brings you’up to,
Zdate as to thlS particular area. .

Pa581ng on for a moment, we, in the Martln Luther Klng

7oase have been in touch with a lawyer, a person who was‘for—
:merly head of the Department of Correctlons in Tennessee‘who
1has advised us of personal conversations he has had witthi
fJames Earl Ray where in one of those conversatlons'Rayvtold..‘
.hlm that when Ray was over in Portugal Ray, pursuantvto‘ar-v
:rangements, contacted somebody to get his further 1nstructrons
as to what to do, and pursuant to those 1nstructlons he:was
“.Zrdlrected to go on to Belgium to where he was headed when he?f,

:,was arrested.

Agaln, these are areas that we are worklng 1n.,,tgﬁﬂffﬂ'
The other area in Dr. Klng 8 case at the moment lt does

ﬂappear ‘that a pollce officer who had been a551gned for secur—v

1ty for Dr. Klng ;} had been requested as a matter of fact‘h’;
,by Dr. Klng s staff to supply securlty in Memphls ;} named :

‘b yReddrggw was called off the detail Just about Egb hours prlor'f
1to the assa551natlon of Dr. Klng.f The stories that we are |
'obtarnrng from the various 1nd1v1duals who appear to - sponsor the
.oailing‘off are contradictory stories, one story belné that.»
}thereuls information of a plot to kill Reddrfk and therefore $

there is.a need. to get ‘him out for hls'own securltj and take B
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himyaway.' But'the source of that plot, because ;é one of the

thlngs we are trylng to do is pln down these people if there is

a plot to klll Redd1e§; who is the source of that 1nformatlon

land see how bona fide this was, or was thlS merely an attempt
~;tovget theiofflcer away who mlght have been in. a posrtlon to
fobserve and stop something. | -

ngAs l say, the stories we are gettlng’are confllctlno at |
the moment and we are 1nvestrgat1ng back to flnd out in as
ﬁuch detail as we can to'then present them in a hearlno beeﬁiﬂ:
:fore thlS commlttee._‘h | | e L

| l would say in the maln that represents the llmrted

»amount of 1nvest1gat1ve work that we -are in the process of

‘doing.
i ghalrman Downlngh You did examine the gullty plea of Ray.e

Have you told the . commlttee about that°

:'Mrd Sprague. I believe I did, Mr. Chairman;"attthefearl—fl

'ier‘presentation;

" Chairman Downlng, Mr. Gonzalez°

'?hfffo, Gonzalez. The CIA had survelllanceron both¢€;bas-;ihuﬁ
%sles and presumably they would have’two sets of conversatlonslﬁ:
VA;because he called both dldn t he’ Did Phllllps know, or has;fc
thlS been brought out, about the ex1stence of two or only the’v
one that he might have known. about? : o N

b Mr. Sprague.: Mr. Chalrman and Mr. Gonzalez; Mr.‘hhllllpsh'

7knew of both and as a. matter of fact that is one of the ques—
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Athlngs we want to do is get hold of Momadse and

jthe photograph operatlon?
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tions that has arisen here, ought there not be two tran-

"scrlpts since there were two wiretaps if the call is from -

the Cuban to the Russian Embassy.

gyhr Gonzalez. Apparently they also ‘had some type of sur-'
velllance that was taken, photographs of the people enter-‘
1ng and leav1ng, and I would assume they matched. Here is
the~monitor, and he has the machine going. I guess he would

be in contact with whoever was also handling the photo taklng

so they would probably ;; what would be the chances for an

derror of that nature, because I know that the Warren Commis— o

sion had been given instructions they were to be picked from
to be Oswalds and obviously it wasn't Oswald.‘

~ There it would seem to me the questionvwould be,howfeasyv

.would it be to make that kind of mistake?-

Chairman and Mr. Gonzalez, one of the

fvel ﬁ%ne/sh'

":eMr. Sprague. Mr.

because they are the ones that gave this descrlptlon from o

the obv1ous,» 1ncorrect_p;cture.~ When I say obv1ous 1ncor—*
rect picture, you understand it is a plcture ofjsomeone enter-,

ing ‘the Soviet Embassy when the informationywas‘Oswald_went:

into the Cuban, so that makes no sense.

‘Aier. Gonéalez._ Phllllps doesn t know who was operatlng

”1: ‘Mr. Sprague. As far»as I recall, he does not. . = ‘..

. Mr. Gonzalez. Is there any way that could beﬂascertained?;
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if.gygr; SErague. Yes. We are seeking'to identify each énd
:éﬁery‘individual. I may say in another area that slippedémy
Amind, in dealing with the translator and the typiét in Mex-~
ico(‘éontrary ﬁo again what the CIA has indicéted'at-leaét to
'fhé Warren Commission, not any real knowledgevheré,.nothiﬁg
£hét'alerted them, the typist éﬁd the translator in MéXiéo ;7
-'f;éknowlédged when they picked up the first iﬁferéepf tﬁ;t;;

their CIA contact whom they named to us was alarmed abQutfthis

{sgfficienfly to say to them this is very important:irThé;
fﬂ§ﬁéﬁt‘y§u pick up‘another intercept we have.t$ kthié$§ﬁ£  ff{i
-it;.expressing grave conéern about this>mat£ér.>. i

‘  Mr. Gonzalez. VFQr years it has been kndwnjféi?ihstahce
‘vthatvthe Russians in Mexico have had four orlfiQé'£iﬁés:£héT;€f
J;umber of personnel in‘their embassy than, say,A£ﬁé‘Aﬁgf£;$hhffﬁ
%nd_tﬁé Britisﬁ combined. Doﬂthe CIAa officials~kﬁ9w'o£‘gﬂiLQ ?7
yiiﬁd df cqunterinteiligence where they might bé’takiﬁéfpiétufes
éf»bﬁf people taking pictures of theirs? 'Becausé there has;{;;Q
#één ﬁo doubt that for years they have had a &aSﬁ?ér@y §fv;;i%;7
Aéé;sonngl; way beyond what the éicture is of'commér§iél*ana; %
6#hér interchénge between.‘vavioﬁsly there‘has bééﬁiiﬁfeiii;;  
igénéé;heré’but.the figure ié aétounding, foréuf §i§éjtimés:f;}
“Vﬁéfe; So it‘would‘seem perhapé‘our intelligeﬁcé éff¢r£s;éégldP
hé&e been outdone in the case ofvthe Russiansi | .‘,?5 
~ Would there be any possibility of some tféhéébsinéi#ﬂéré

|l of information?
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C%Zyr. Sprague. I just could not say..

'aer. McKinney. .The typists you talk about, were these

Mexican or American citizens,CIA agents or just people?

What is their background?

Mr. Sprague. The background: The typist is a Mexican

'andvthebtranslator, if I recall, is a former Russian.

Mr. McKinney. In other words, is it the CIA practice to

hire people like that from a foreign country,and net'use>their

~own service?

er;‘Sprague. I do not feel qualified-te speak'on*thé*."

1 practice on this point. I am adv1sed that the head of the

Mbna/

area deallng with the Russian Embassy Mr. Maa@le was formerly ;t.{ﬁ

 Mr. McKinney. That was going to be my next questlon.~%

- Haned

ki

Yqu.said'you wanted to talk to Mr. and Mrs. M@@a&e;sis:that,ﬂ

cerrect? Where are they?
w‘:Mr. Sprague. We do-not yet know.
hMr, McKinney. The CIA does not’know?v
Mr. Sprague. - I have not‘pressed this inqairy.hithfthem.r'
;er..McKinney. Is this one of the areas you doh t really B

want to press unless there is a better resolut10n7 There

jcould be a fringe area?

Mr. Sprague. I guess what I want to do,iszge.QVer'theirf:

"documents in more detail because if theyﬁhave'eiiminated”any;}55

documents, if there are materials in therevthathare contraéf.
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dicted by what has been established by witnesses, I wantlto3
'see what is there without going into the substancevof'theh

area of inquiry;

7‘1%7Mr McKlnney Did the Warren Commission have: any knowledge

- -

of what Oswald's financial condition was? I ‘have never'seen
people travel around that had less financial resources 1n my

uﬂﬂaw~nwwwm&g Here 1s thlS man

fllfe.¢ They make me envious.

rln Mexioo. You just don t go to Mexico casually, wander across

the border, and how did he get there? | | |
w'fer. Sprague. In;thlsiarea I only know whatsI waQ’Ad;l

vised in the Warren Commission report. I do not feel I am o

o iAol
They ™.

5expert‘ln‘it.' They do say they went into hls flnances;:
fhayesstated the evidencebindioates he tookya bushtoyme%ico;hf,x
-‘itfmaytbe 6f some interest'é;‘again I am told ;}'thatywhenif{h
;weiget"to what was it that 6swald said when he was belnot
';1nterrogated one of thelareas he made statements bro%hbly”hbﬁ
"'luntrue is his being in Mex1oo, raises some questlon as to hlsi:-
[feellng of a need to cover’up‘hav1ng even been.downjthere.~*5f
":>Anothervarea thatvarises in these transcripts;asfaimafl
ter'oflfaotbis in one of the-conversations byloggéia”with'fh%;.
‘Russlan Embassy they asked Oswald ”"Where Cany&eyéetpihn£QUCh:
’w1th you?" .
”ff‘And”Oswald response is'inieffect} "I donltyknéwg:thé;;f,n§”
iCubans‘have my address, the Cuban Embassy has'itl"ofWhlch:d{;"‘

F
R
5

raises:somefqueStions why they would have it and he “just aiﬁn*tf
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remember or what. We are really at the threshold. One of.

our problems is we can only go in to pinpoint some areas and

even in doing this it really reemphasizes my point as to the

LG

“klnd of staff to do an adequate job here. o

;7 Mr McKlnneX As far as you can tell from what Phillips

'sald the CIA made no effort to inform anyone, 1nclud1ng the

’Immlgratlon Service or the guards at the Mexican borderfthate

:er. Sprague. That is from what we have to»this poiht”ﬁ"

apparently clear. They madevne‘attempt to notify ahyenemhe;

was out of Mexico and they made no attempt to‘notify thatf‘f

this person was seeking to get out of the coﬁﬁﬁfyuendrgo;ﬁo!f‘“

Cuba and Russia.

‘Mr. McKinney. So they jUSt sort of took down 1nforma—i o
Someone hm—r:ec/ '
o lrchel off to Russia,vhadva~Rus_

sian w1fe and sald he is g01ng smtmof Mexico SO we won't worry

- about it?

 Mr. Sprague. If they sent a cablegram in'some'wey_et‘”

‘least'alerting Washington this person was tryihg4tongetjoﬁtf
_oﬁfthe country and changed it to omit that specifiefinformaé

tipn,'whether that was done on anybody's orders or~not,3f;"

. Mr. McKinney. Is anyone still alive?

‘Mr. Sprague. Scott is dead. I wouldn't say everybody, -

s Mr. McKinney. In the context.
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» and his wife are

‘5?2&3 Spragque. I am advised that

-
—

‘alive, the typist and translator of course are. There is a

}Whole raft of people. We have to find out the people in that
»1ﬁtercept unit and hear what it is they say occurred

;t;There is a question.in my mind even on the destfugtion
ibf the tape. Fot example, if this situation wééunustél o
éﬁcugh to warrant a cablegram being sent to CiA’ﬁéa&éﬁéftérs
:in.Washingtdn, would ﬁot there at.least be a‘thOﬁght;téhﬁéinf

“tain that tape until you get-a response from Washington?t’t

These are areas of inquiry.

Mr. McKinney. One last .question. I'wonderedjégila.”'
What your timetable was.
Sprague. .

 Mr. I do not mean to be facetious‘in responseQ_

i think it woula be wrong to have Ray feél aé%%éeiéthisfﬁtgt"
”hent that he is in the driver's'seat and everybody isﬂgpiﬁétitt_
‘té.c§mé scrouﬁéing'and;begging;to him. Yoﬁ knéw‘iﬁ;tﬁéﬁtfifttuu
 Yablonsk1 case they were trylng to get me‘to questi@n;ToﬁQ.nukl
~Boyle right off the bat, if I came to him, "What makeé‘ioq:ﬁﬂf

1think I am going to tell you éverything?"} | ;
o :Therevisba psyéhological timing to'get to somebhé:;?in:ﬁ:p
my‘view there are a couple of thlngs that are 1mportaﬁt‘before
we éet to Ray. I want to be in a much stronger{poélthnlingt
terms of knowledge of activitiés.in terms offtﬁéTWhﬁiépqueéF:‘;'
\tiOQ of éliases; theAphoné callsb't | | |

”‘5f:Second§y;_I am_interésted in finding out~justilittle.tid—’w
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bits from anybody who may have been'contacted,'like thisa

person from the corrections department that we have referred

“to.

~ff§? Finally; and in all good course, Ray has been in,eorres~
'pendenee with us. 'He‘has written and we haye}responaeq;fkRay‘
Zi;iteétesented at the moment by.a lawyer named Jaﬁeesgeear. .
“'fﬁé¥Wae repreeented by an_attorneyvnamed Feneterwaidyiyﬁeiwe
»didlfiﬁd. .The'appellate courts in'Tennessee‘hayeéetdeﬁédLb
vLeSar to remain in the caee, which he is doihg;teﬁayf;iéeihae'
fan~inveStigator, one of the cfitics of the Warteaaceﬁﬁieeibh.”'
named Weisberg, and there is some sort of ptebleﬁvexietihéuj
4;_aot only between them and us but between Ray and these people.t
xFrankly, one of the thlngs from the. psychologlcal standp01nt |
'Iwam:hoplng that at somevp01nt Ray kind of,doeS-not cont;nﬁef
:te haye these people represeﬁtiag‘him and may.Waat7tefBeline a‘

itiating some contacts on his part.

It is a long way to answer, but I can not be'prebéréd'”‘”

.at'thiskpoint to answer except that a lot more’groandwbrka}a

has to ‘be laid before we get to that stage.y

: g.we:f
‘Mr. McKinney. There is no way at all we can ever _

obtain o /’f"o :
es abmany information about what Ray told hlS

Mg s 5\!1?.2 L ‘
¢ xmnabecause that 1s pr1v1leged R

| Mr. Sprague. I am»glad you ‘asked that because I'apolegiée}

’that is another area we should take up. One of»theithinge we

| are doing is attempting to get what it is that Ray has told

7656 Pages
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‘|| each of his attorneys as well as what information wasbconveYéd,

As a matter of fact, there are subpgenas on

eaChbof them at the moment. waever, trying to hand out a

carrot at the same time, I have been talking with Mr.~Ray'é

present lawyer, Mr. Lesar, with regard to obtaining from Ray
.a.waiver of attorney-client relationship as to all of hiéf;'[
prior counsel, and if I can get that, I would rather proceed

in that vein.

?ﬂﬁzZIhé probabilities are we can still get it becauSe'Rayi

t£ﬁ his.§ari6us legainpcheédiﬁgs has attackéa his bri6ff¢ouﬁ— ?
‘seljand that ﬁés prébabi& achié?edva waiver”of atié?héféi;f‘,
client privilege, but 1 would rather not get“?t.:‘o:;' i . s e
‘i:¢duld-Proceed in the'firSﬁiway of-getfiﬁg éhiéfQéi%éfxoéfﬁ' 

P 'attorney-CIient relationshiPa:

_.21. ¥¢§;nneyf I apqlog;ze for taking so 10ng. $ -

' Chairman Downing. Mr. Preyer.

 'Mr,_Preyer. I just have two brief factual questionsiif

fénd‘onergeneral question. You mentioned the_CIAitrénscripts,-

documents which you have had a chance to see'recehtly;‘and f;

 y6u'say they differ from those of the translatbr énd fromﬁf‘

~M:.“Phillips' recollection.

: “T';Do those documents indicate that OswaldYWas seeking'£0'§'

'get“out of the country?

. Mr. Sprague. Those documents, even their own documents = '

that are there, indicate that-Oswald was attempting‘£0ﬁget,a-c:f‘
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"uisa to go to Cuba and Russia. The part of those docuﬁents
fthat I say has that in part is a‘Sov1et call with Oswald
sneaklng to the Russian Embassy, and it could ‘be a llttle
dunclear froﬁ the transcript as to who is maklng ‘the state—
fment hut it is clear it is referrlng to Oswald being thenone
ftodgo out of the country.
%9Mr Prezer. On the bullet the two stretchers, was .
?the Warren Commission clear that of the two stretchere against
‘f rthe‘uall in the baeement -one was Kennedy s‘stretcher androne
?wae Governor Connally's?; I had a recollection - that the |
‘Pre51dent had remalned on the stretcher durlng the entlre tame
and I dldn 't recall that was clear in the reéort;h;Ie_it.eiear
;of.the twe stretchers one was Kennedy s and one uas c&ﬁﬁéi-{if.i
vly s? dv | | | | | ;
| ‘3f;Mr. Sprague. I haue’been advised ofithat | I’have been‘dh
o ;told by a member of the staff who has read that but I w1ll |
,‘check that. | | -
| Mr. Preyer I was just wonderlng generally how nuch of
hany of this you thought mlght go into the report Wthh I |
ddguess we will have next week. | | »

an A S S L

'Uh The mentlon of six—and—a—half m11110n~deLLass has made me
feel we should try to put as much strong med1c1ne 1n that re-'
nort‘as possible. B |
"‘jidI“wonder how much'You think of whatQyoukhaventoidlusnhaYiff"d

be addressed to the point where we wouldn't be cbmpremieing
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Jany future leads to put it in the report?

A/Mr Sgrague. I recognize what you say. The trouble is

that each of these matters merlts and calls for 1nten51verin—
;vestigation and I feel that disclosure would be premature-at

‘thls p01nt.

It would be very dlfflcult when we have yet to be compar—

flng typlng with documents, when the questloner is speaklng to
Hanely | o |

to have thlS klnd of 1nformatlon out.

7'Mr Preyer

: Mr. Sprague.

So you probably wouldn't be able to- complete»

lthat in one llne of thlS 1nqu1ry by January?aggﬁ

I w111 try to wrack my braln to see 1f there

tthey;are~theirs.

cen_beﬂsome allusion without‘disclosure, buth amaafrald;fi*]__

that the allusion that doesn't disclose) doe'sn,'t ‘achiex}é wh‘.a‘tl"

you. say.

/fa»&[sf'h

Mr.,Preyer.' I can see the witnesses llke the

‘and so forth might take,sOme time to track down and"tyou"-:‘::*f’"ft."~j

|| wouldn't want to go into that until you have them. .

© Mr. Sprague. I also have the additional problem;fhij;‘

‘would like to show these transcripts to this'typist;and tb,

‘the translator as well. There are notationsﬂthereuand Iffg'

_’would like them to see those notations and see(ifethéyasay;:'

~ Mr. Preyer. Thank you.
e Chairman Downlng Mr. Anderson.

- 'Mr. Anderson. I couldn't be present at the hearlng that?né
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jwas.heid I guess a week>ago Friday or Saturday.becauserI wasg
5oﬁt of the country when Mr. Phillips came in, so I amtnot aware
of how his testimony deyeloped. Did he,come in yoluntarily
ibefore the committee? “

gybh: Sgrague. As a result of a story that appearedﬁrn
ﬁThe Washlngton Post we 1mmed1ately 1nterv1ewed Phllllps;y’i,t
Ethought this was merelyylnvolv1ng what was reportediln thefaf -
’gpaper as to what someone-was orally statlng and I thought we;ae
'iought to get from h1m dlrectly what it is he ‘has to say.;,pi
iwhat in fact he told us was not qulte as 1t'appeared 1n.thetd
%paper Then we thought we ought to get what he- sald underz;f
\v'foath as‘promptly as p0551b1e,4 i S
‘v ‘m5Mr; Anderson. He seemed to be totally cooperatrve7zﬁ:a"‘
?f~ﬁiMr.'Sprague. He appeared to be, although I must say'that
I‘found there was a selectlve ablllty to recall and not- recall

'durlng the questlonlng process., I had some,questiOnsatvsome""

.points.as to how forthright he was being with. us.

| Mr. Anderson. I am not familiar with whaththeistatutesv
are;” Are there any prohibitionson former CiApeépiéyaglééh
‘what thEQ can or can not disclose toisomeone.lihe;yourseif:fl;t

‘ yor a commlttee of Congress w1th respect to the act1v1t1es of f

'the agency for whlch they once worked?
Mr. Sprague.. I am not in a p051t10n to glve you a
bdefinitive anSwer. My belief at the moment is the only pro—*f.f

,hlbltlon is what they are obllgated to pursuant to a contract =
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' ;they 51gned w1th the CIA. I am advised?that the CIA adyised.’j
& . y

Mr. Phllllps prior to hls responding to our subgéena under

foath that he was,technically bound by that contract. Mr.

bPhllllpS chose to appear and testlfy anyway.f-Mr. Thoneawas

‘lfvery concerned about the CIA telllng him that he:washtechnically

fbound-by contract.

i%yyr Gonzalez. vMay T interrupt?

'-.In the Marchetti case where you actually had a hearingyfh

‘the court upheld the CIA contract.v

:TMr. Sprague. That 1s mY underStandlng"‘

CMr. Anderson. Just one flnal questlon. You'have'actually

seen or someone on the staff has actually seen the transcrlpt

{of uhat the statlon chlefs got and did send back to CIA/H@ad—,’
yquarters in Washlngton w1th reference to thlS w1retap onﬁtheﬂy’
;Osnald conversation between'the Cuban and Soylet Embassy, the

.transcrlpt that dlffers from the recollectlon of’the tran-m;f‘
'scriber and the}interpreter° -You have seen that phy51caliy7;Vb“:
3 ‘Mr. Sprague. The way you sald lt Mr. Anderson is not :
quite accurate. What Mr. Scott sent to Washlnoton—was&a

L 2
cablegram 77

Hf’fer; Anderson. It contained.no’reference?b;:*'“
: e SPraéue . 'Ri.ght.‘, He did not at any ti_m‘é‘ send a Sy
'tféﬁscglpt of the conversatlon. There are two;arés;;;;Qne ié‘éx
ithe transcrlpt and the other is the Cablegrém; tI:n;;étéeeﬁ:af;fd

copy of the cablegram that they say was sent by Lhe Mex1can

'M_wiﬁsm-;_qwéﬁizﬁ%@59;,?-a’gg;z; R
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statlon to CIA Headquarters in Washlngton and T have seen
ﬁhat they say are the transcrlpts of the'taped conversatlen
vthat was plcked up.

97Mr Anderson. And they are as dlfferent as you have

-

'descrlbed them?
iﬁiiMr. Spraggue;‘Yee,.they are.

“Mr; Anderson. VBothdofbthose documents were‘turnedfeVer"'
:tdhgau by CIA? | |
| iyihMr.’Sprague. They Qeié furnished to me to idek éfﬁiti
lfrankiy did not want to,at‘that time not hav1ng’a seeurrtQ'
iclearance, have them remain in my possession becanse I dld‘
notwwant to take the chanCe_of something happening”andftheit
ketaff or me being aceused“bf‘any.leak er loss of,ﬁhéfqéaﬁﬁéhts,
rae‘i looked at them‘and had them taken back. | ‘

. Mr. Anderson. Thank'you.v

wr. Gonzalez. One further matter.' in'the Gonzaieé{base:_
théequestion was with.reepeet to the publicatienhef;aﬁheekii:ih
and this is a congressienal snbééena; so we havefan:intereet;;
}ingheituation there in case there were pressing?peinteih\‘
| 'd€ Mr; Sprague.’ I want to say to get to that p01nt >sec;:\rd
"\endﬁy, that Marchetti case is a different context.. That had :
fto do with their en301n1ng hlm from the publlcatlen of a book
ﬂThevarea thatbmlght apply here might have to do w1th executlve
,orders,rbut the Pre51dent of the United Statee, rt turnsrout _

that:the executive order-in terms of classificationhand disfﬁ

T
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eiesnrevthat the CIA operates under was the executiVe erder
drseue, there is a question as to that llmltatlon,:and I
frankly would think that the power of subgg;na and intestie
gatlon hy this commlttee overrules that. | | .
rﬁ;22§h;irman.gowning. Mr. Stokes.

';iMr.kStokes. iThank,you, Mr. Chairman.
‘%iifhls morning durlng the presentatlon, Mr..Sprague,‘youilb

' W’nc,l i i
mentloned to us a rather volumlnous file as you have wﬂ&@h

,refrase,n?}uey , e
‘r@p@e@eﬂﬁs an 1nventory of the Memphls Pollce Department rec—_
gnlords from whlch youvw1ll ascertaln what records you ultlmately
wonid like to have in. your”posse551on. | -
‘nh:Wrth reference to- that Memphls’ﬁbllce‘record flle, doesv

'[f

3 - thﬁ& relate to just tﬁms day of the assa551natlon and subse—«~'

qﬁentilnvestlgatlon or does 1t co&er a perlod of survelllance h'
of Klng prlor to the assa551natlon° What period ef‘tiheﬁare:'“
we&talklngAabout ﬁﬂamevin;terms of that file’in}Yonr‘;eeeeezéaj
,eion?‘rh | } o
#¥j;ier. Sprague;: There are indications here in the 1ndex1ngk
,ofvparts of the files that go into survelllanee operatlonSth
and Dr. King prior to the assass1nat10n as well>as.the 1nvee—;.5 R
tléatlen thereafter, There arellndlcations of surteillaneejdfM
'actlon by the Memphls‘folice.as‘well as‘the Federai;ﬁurean’}i
‘ofaInvestlgatlon prior to the aseaseination.. “ .

- .There is an appearance here also of a representative of

thefDepartmentdof Justice being at the Lorraine:Motel at"the_r
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_{féry ‘sar.ne tiﬁe Dr. King Was assassinated, and alvl_eg.ecvilyy. it
's.,'ay's'l‘ tﬁéy had a meeting with Dr. Kihg,_ so there is somé-
' _appéarance of information concerhing that peréon beving" there
vénd the reasons therefor, which wduld have existed»p‘r‘:ilbor: tol'
the 4a“ss'as’sination va‘s well. How far back in' time I car.lvr»l‘ét
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‘€%7Mr. Stokes. Have we had any further information -or follow-

”up with reference to the historic files that came up at. our

last executive committee meeting?

Mr. Sprague. We have spoken to a police officer who has -

'édvised us that some of the»filesvthat have been destreyed
fh?jthe Memphis polieelwere surveillanee materials oniDr;

:kihg prior to the assaseination. We have not yetvgone:further
hen.that particular area;‘although'we are inhoperation to‘.

udefer that to the coming week.

hMr. Stokes. I think I have just one further question_'

At our lastz;ecutive committee meeting, you prbvided':ff

us w1th some information w1th reference to a former FBI

“relalive

lagent who gave information, to the type of heavy survelllance-‘

A«.

’;on Dr. King in the Atlanta area, and in the Memphls area::
;and the fact that when he left one j“rl°dlct10n he ﬁas,;?ht
;plcked up in the other jurisdiction, et cetera.» Havehyeﬁ
;heen able to follow up on that line of survelllance actatlty

' ’:_by the FBI?

Mr. Sprague. We are in the process, as I think”I{said:f:

bsprev1ously, of trying to obtaln from the House 1ts otherfj
~documents that they alrea&&fhave on the COINTELPRO operatioh; 
' ]whlch was the FBI surveillance of Dr. King. _We’have not3‘
,yet'succeeded in getting those documents.' We hate ieééﬁé&”“ '
{the names of two other former FBI‘agents who were partnof

:the survelllance of Dr. King, and we are adv1sed they havev~
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' information they are desirous of giving us. We have not yet
gotten to that.
7’.‘22yr. McKinney. Can I interrupt for a moment?

Why are you having so much trouble getting things in
the same bgg;ldlng we are sitting in right now?

Mr. Sprague. ‘Well,'the technical side of it is that
‘through the F%airman we have contacted T guess it was thé*;[

Speaker's office. As to the other, we were referred-tdf?f z

‘ﬁﬁéhﬁlerk. Wé were told we would have to éontactAséméqﬁéf;
.ﬁhé isfin a position.éfvbéing a fepresentative fcﬁ:tﬂélébﬁﬁitfee.
. It has jﬁst been a 1ong:draﬁn—out process. And I ﬁayv££?§w  
in we have had the saﬁébthing With regard to tﬁé;Séﬁaﬁé_ .
fiﬁtelligence’a%ea, whereiwé gqlfrom.one tbthé héxt;;éﬂdjﬁhén'
wé go to getag;id of the chief:couﬁsel, andeé aré £qidihéjiéb
notbgoing to be back in féWn_for a couple of wéeks;“ ££;iéf
 thét kind of thing.‘»I am'notvSaying we are not going £o { 
Céet them;. But frahkly,'at this‘moment it hasvhbt béeﬁ ; ;'
;bréaking my heart that we héve nof gotten them, bécaﬁgéli12  
_dé not know that we can do much about them.‘ We are_néﬁ{ééﬁtiﬁ§ ,
iiﬂvthe'process where I would like to getvthém.’eathéf'ﬁﬁén;3 _"
 éﬁyvthought for the committee now, at our next méétiﬁ§>if we" 
do.hot have them and we are in the process to‘gd'éhéad?fﬁeﬁ;'
‘i4Woﬁld get back to you on that. | }

B Mr. Stokes. If I could have just onefg;rtherinquiryt‘




,\.

;*;In 1ight.of the.lead that you now have that a meﬁbéfséf?thé.
:bepartment of Jﬁstice was perhaps registefed at thé samé‘ﬁdtelf
ésAbr‘vKing, have you proéeeded to attempt to get ahOid of thé f;’
 £éé6rd of.all‘person§ régistefed at or about thaﬁ.timé? |

155 %;1r. SErague;’ers.~ And one of the other thihgs we are.

=

- .

igéying to- do is find out, in’ the intervieWing of witneééés,'_
;Qhét interviews exiStéd ¢vén of this person, if he waé: ff 
3giie§edly £here, and if nohé; £hen‘why none? |

" ”i Mr. Stokes. Thankfyoﬁ, Mr. Chairman.

.fq'Chairmah Downing."ﬁ£; faﬁn£roy;

‘_‘ Mr. Fauntroy; TﬁénkDQOU;:Mr. Chairmah;

' i am interested in thé haﬁdwriting, or.thé“ﬁdfes;éﬁ,thé:‘
:gfanscripts of the cénvéréé#ions in the Kenﬁédy‘éésé;; §;‘l Al
;5;;’Do,i’ﬁnderstand,yoﬁlﬁo#ay that the'reééfds}ﬁhiéﬁiéppééfz1f
;ih7W§shington had notatiéﬁ‘iﬁ héndwﬁitiné tﬁat'thé‘sﬁbjééﬁi;ﬂ
;gpoke poor Russian? | e
*’;;;‘Mr._Sprague."That7pa#£'iS’typed in.

'   kMr; Fauntrby. Tt Qés“fypéd in.

. Mf. Sprague. Typed in. On the side'thére'i?ihéﬁd%fifiﬁg;
’iéh&t this is the translation from‘the Russian;.and tﬁ;£?;!  
. ?15‘i£2haﬁdwriting. | |
| :Mr. Anderson. Could i interject at’tﬁa£.p6iﬁ£?f?;fg?

Does that raise the pqésibility that we are ﬁélking‘.iﬁ*::
‘3L€£aét,about a couple of cénversatibns, one wherevhéSSkaeTE;‘

e fEﬁglish and one where he did speak poor RuSsian?'"
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ffeﬁ?gku SErague. It eertainly raises that possibility:e}Ana
;ﬁhat‘is one of‘the £hings that we are examining_;} the’toﬁelity,
eﬁd,whether one is talking abdut:one,ena someone else ie.
taiking,about another.

| Tﬁe problem with’fhaf is, though, that in loekiﬁg ee-'
?What are the total-transcfipts, at least the CIA ainseQﬁef
;Qhat:they‘showed, there,isvnothing there that eonfOfme:tetf
Twhat‘the people, the typist_aown in Mexico is seYing,;ffem;."
.that standpoint.. o :
| f.er. Fauntroy. The £Ypist in Mexico indieatee”#gefeshef
*hed ﬁo trouble‘typing tﬁévtrenscript because wha£ éhe ﬁéé£a»;
Waé:inbEnglish. | |

- ;Mr. Spfague. Tha£ isvright. And I mlght also>say;”“
 ln response to Mr. Anderson as well, these two people; thlSl,
}translator and typist, state that on all calls to the_ﬁﬁesiaﬂ
Emba531es, they would be thevenes’to fype aﬁd transieﬁéi;gﬁ
%£herevwould not have been enyqne else.

‘Mr. Fauntroy. May I i #) quickly go to the@ff

:Kinqkmatter?,

Do I understand thaf the index of files availab1e i£iiQe
fMeméhie includes both local'poliee reeords end-FBI;;eeefae;j

Qf all Surveillance undertaken by the FBI in-Memphie?fel”

5 Mr. Sprague. I cannot say all surveillance; I égn,ffe5'
.enly say that the index indicates that there;are‘sﬁrQeillahee -

reeords by FBI and local police here. But I wouldjnptvsayf
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AR ¢h»su7% é -
Invaderé?wﬁwgfoﬁp)of young people who had been active 1n»'

this material in any detail ',All we have'done'is,justjgo?through

‘anﬂimportant one. But you take the numerous 1rregularities
3 in each case j% taking Kennedy for a moment now. There 1s ﬂ’“

‘ 1nformation that there were two rifles in the Texas Depos1tory,r

414

that is all that there is.

<%? Mr Fauntroy Is there any indication of informants

which either th%ﬁFBI or the local police had ‘among the

demonstrations and on whom they blamed the violence .in. the
first demonstration7
Mr. Sprague. I do not see anything in the indexuthatV

would indicate that But we have not yet read and digested

andpitemize what was'there.-

Mr. Fauntroy. But there is no 1ndicationiof the souroe
or whatrsurveillance 1nformation they have on hand’ |
;i'er. Sprague. I cannot even say that, Mr; Fauntroy;Tu
beoaueeywe have nothread what ie there. All we have done is
take what are the items that appear there Theranalysis'jn
andvreading of itiis: yet to be done | |

Mr. Fauntroy._ Thank you, Mr. Chairman.

Chairman Downing. Mrl SPrague, I would be 1nterested
1n knowing how you set priorities on your leade.‘ Now, I’think.
we‘all understand the need for 1mmed1ate investigation of

r. Phillips, as that broke suddenly. The bullet theory 1s

and that there is a deputy down there someplace in Dallasfof
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|l and then you have a list of priorities? Just how do you-

‘iiget underway until we get the staff to do thé‘job.v”f 

wagaih I have to repeat yry the basic investigation here cannot

that exists and where it'exists. That seems to me tofbeﬁdﬁe

“where are they, whatkis there, 'so that something doeSn?t'f
:then-disappear. And that is one of the essentiaislthatgf_ 

"I think have to be undertaken and is being undertaken;ff’
]Phillips, I think we would be derelict in‘waitingithefe.';The'

think-~ as a matter of fact, I could not very well'say'fo.her, 
"Thank you for the call, we will see you %§;~month5'from“now."
‘So I think,that calls for that kind of immediate're5ponse: “

ZAnd.i may say the person with the information on Dr;'King}ﬂ 7

‘immediately. I don't think I should say, "WelWi11 getjtofydu’

‘a month from now."
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‘that saw the other rifle. Have you got a list of irregﬁlarities

work it?

-.:syqyr, Sprague. . Well, the basic approach o and of course

t .

In the interim, it is finding out all of the material .
of the first steps jf;what investigative reports there are,
- ‘ o PR R
- To the extent that we get some matters of 1nformatlon,;;

nursé and the Parkland bullet, she contacted us. I do not

A

was someone who contacted us, willing to give this information.

'Again, I think we have an obligation there to réépond‘f?f_ 

" But aside from these areas that I call of iﬁmediécY{ I do‘

not want to see us jumping off and just being-like'éiiittle :f;

PR

4
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3jaok—in—the—bOX'jumping to any stimuli that occurs, because

’ fsomebody in the Press wants to push a button here, someoﬁe wants|

;to push a button there. The real way to proceed is to‘get
';everythlng that exists up to now, to know where it 1s, to get
‘5lt rev1ewed analyzed,devery bit ofrphy51ca1 evrdence(‘what
fare’the weaknesses there, where are the avenues,thatdthehphaVe_
tté he explored, where afé ﬁheIWitnesses, what withessesfapparent
f%eré never followed thfdughron;taThat‘seems to medthe£37df
:_?approach. And that iShtheihest I can respond;d

;t JS?Chairman Downing;f.Iﬁwasvthinking of this. =

fd If you could prove ‘or dlsprove an 1rregularit§, and
fthen perhaps make that publlc, to not only show the Amerlcan.
ﬂflgpeople that you are ﬁaklng progress, but show the. Congress
»;gthat you are maklng progress 7% is that'p0551ble?“ fortwm
?iustanee, if you came up withdstartling neWs; “Yes;;ihdeed;‘ther
;Qéfé tuo'rifies in.that Teras‘Depository"lﬁf I abﬁ?t7£hiﬁkdf
:&ou Would have any problem with any of those people’dowuv
i»;on the/ﬁloor. On the other hand, if you came up w1th only
?one rlfle in the Dep051tory, then we would go on to the next
‘fone, | |

h»er; Sprague., The‘problem there, Mr. Chairmau;fif'é;frf
fﬁéQtséy ;r I am conscious of‘what you arefsaying.dhidéuess?f‘
tihvtrylnélto keep thlS at adprofe351onal tone,’and do a

"@thorough job just llke I have felt it is not up to me to

fglve any ‘fictitious or padded flgures‘;} I really don t even .

W
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want to be in a posture of pump priming with the Congress;

I want to do a thorough job.

. 39?51 think in the long run the evaluation and the
f.fanalysis of what this committee does 7%,because Ivthihk_it~is
going to be examined with a fine tooth comb as. it ought to

ibezJ— ought not even to be tarnlshed w1th ‘the thought that

“

we just went out and shot in and tried to create somethlng forb

-an immediate effect. I guess that is my best response.igi

Mr. Preyer. Would the gentleman yield? I was

= -

.‘:Wondering,on one point along.that llne; which‘wouldgnot be -

sensationalizing it, but which you have given some substance

;toghere, that could behmade‘in a feport, ie the incompletehess
eof’the'other investigation.; You have mentionedhtheituoﬁhi”:"
tstudent nurses who had not been seen by any 1nvestigatot. g
iAnd Ivunderstand these traneiators in Mexico, the ones who
‘thtrahslated the 1ntercept, have‘never beeh talhed to byf%

“-|l anyone.

Mr. Sprague. That is correct.
V-Mr. Preyer.\ Which is a rather startllng commentary on
the quallty of the 1nvest1gatlon.

.-Sprague. Mr. Preyer, isn't that amazing;'that }V

xeven the CIA, w1th the questlons that have been ralsed

about thelr own transcrlpt have never themselves gone back

tO"‘the primary source as to who did it. That T find_ o

amazing.
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J;;\Mr. Anderson.> Mr. Chairman, following,lI think, the trend

of your question, and also Mr. Preyer's thought, and in my

A

is it.possible, because you will have some computer capability,
as I understand it, tied into the House computer,,toiprogram'
'a computer in such a way that you can somehowvhighlightf}_dﬁ

‘and pinpoint the discrepancies that admittedly do exist'in;h

the papers that are now extant on this whole»investigation; both

‘investigations?

. Mr. Sprague. Yes,,Mr;iAnderson.

‘Mr. Anderson. Is that one way of proceedlng, 1n Wthh

you could rather qulckly hlghllght a whole serles of thlngs that
Aare.questlonable, and that deserve the amount of tlme and money

“Il'and attention that will be given in thlS 1nvest1gatlon?

Mr. Sprague. It is a waybof proceeding. As a matter

’Qf fact, that is one of the reasons we are going to bé using

the computer} It is broader based. In faet, it could be

,d01ng exactly that in terms of discrepancies and corroboratlon.

It works both ways. The problem at the moment is it-would.<

.be 1mposs1ble in the time frame between now and frankly thei'

.end of this year to be able to program and do that

f:»Mr. Gonzalez. Also financially, isn't that_correét?hi“

Mr. Sprague. Oh, yes. We do not even have‘the;jt?"

‘|| money. -

. Mr. Gonzalez. You don't have the $100,000 fOrfthatﬁ;dﬂd,a”
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’>}§? yr.'Sprague. We are down to just about'$25,000 at-

this moment.
Mr. Gonzalez. We have a Catch-22 proposition here.
- Mr. Fauntroy. Mr. Chairman, pursuant to the point which

you raised, and which Mr. Anderson mentions, I admire%}the

vthoroughness and ground'work the approaoh you'have been~
':taklng, to the 1nvest1gat10n.' But I have been in % sort of
‘a dllemma personally, about how to proceed. In the flrst»

'instance, I recognlze we do need a little somethlng to

The

itake to zas¢ Floor, and we need publlc 1nterest stlmulated
:1f we are in fact to be able to do the thorough ]ob that you

’outllne here.

I have wondered whether or not it might be useful .

fto‘have someone on the staff,ior a small group on5thefstaff,

/

fbooks that have been Written ;rvsome of them‘positin§ theories>
fabout how the assassinationsiwere'carried out and%by‘nhoni:h
”anqbthat sort of thing, with.a view to arriving at.one;:twob
,Vér;#hree propositions that have been madeib?vsome1ofhthosetj;“;

some have seemed to be very thorough in their investigatlons';r

as a starting point, to see if there is in fact anything

“there.

~

. .Sprague.  Well, my problem is,'Mr.vFauntroy;f"

= 'hi'
that ~=
- M

" Mr. Fauntroy. Let me first say I have read5soimnch;now,
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fandVI.am so- confused by the many, many theories, that I welcome
.mhat I call the grate-laying you are now doing in terms
fof finding out the sequences@ %at in fact happened, when, and

‘where 7% we are going to need that to straighten it out..

g;>Mr. Sgrague. That is the problem.

: I am looking at 1t maybe 1mprobably in the long

';roadv because maybe we w1ll never get to travel that long road.'
ibut‘assuming we do, I do not thlnk it would do us well ‘

idfiin that long travel,jwe put ourselves in thevposltronfatl'f’:
:theybeginning of giying the indication, now that.me;areiitg_f
lon thehroad, started the 1nvest1gatlon, of jnst shootlno

'otfhdn terms of somebodyfs theory here and there.f I really
chrnkbtotal impartialityvistmhat is essentialtfor-our ownly:;f

“investigation.

"thhairman Downing. Are you now or would.Youvnexttweek be

| in a position t jo say that the Warren investigation was not.

falcomplete.investigation?

. Mr. Gonzalez. Excuse me for interrupting before"f e

.youdanswer. Let me say this, Mr._Chairman. I don't think f~t
that we should have to try to reach for the sensatlonal

the tanta1121ng thing, to dangle before the Members of the f;,

ﬂouSe, in order for us to get the approval-for thls;V'We have"j

'to'Confront each and every Member of the House, aniflito?ff

]

:'were us-;r that 'is assuming that they are men of good reason

and all Because just as many of the critiques:andgthe.theOrles“
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and the hypotheses that you have in both homic1des, you

e
have almost an equal number of apologiﬁs - that is peoplev
713 ‘wrltlng books sustaining those findings. So I think if
e yﬂfﬂ?Vi4- we get into that, we are going to be chasing rabbits right off .

3 tat the beginning and we will get lost.

Q?II think we have_got to look at it this'way. And the
‘3gé;?;vreason I interrupted'before;I eyen gave him a chance to answer
ihiszfythe Warren Commission'i?'I-have even seen members
s-iof%the Congress say, fWe:aretreopening that." Wevare'not’reopen~t
:1ng anything. This is.the first time it has ever’been‘done.h
:The Congress has never nndertaken this.

>Wi' I had a reporter argue, "Well, you had the'Chnrch
t?bmmittee, you had_the:Pihé/éommittee." It is.notfthelsameithing‘

fThey never had a grant of authority to look into this-fv!

'They stumbled upon some peripheral matters in looking 1nto -
ifjje 'the 1ntelllgence agencies of the Federal Government that had_
17 to do w1th Kennedy, that had to do w1th Martin Lguther King.

'Qbié"But they were peripheral - They.never had the authority, h_d'

'f,ifg they never had the resources to go into this.

hi?Lzol],fhr Now, what we are saying is 7}§§hobk, "M ,Hbu;é';'Yéﬁi:"
h}ﬁ?éfﬂ gave.us $150,000 to start. We are doing the
: We‘knowthow, which.is to get the be Xpertise avaiiabiéf;;

:*_Qh égprofessional basis, here is the consensus, itfmas‘géiﬁg.l-
given to us first, we have had a chance to shoot at 1tdland j'h

we have got to take that risk® I think if we try to say -ff'
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;Wevknow now, and we can’tell even at this point the Watfen‘
LCommission was defective partially or in toto, I think, Mr;t
:Chairﬁan, we might be really flirting with trouble,-eveniif
dwe’got the $6 million.
| €z7Mr. Sprague. Mr. Chalrman, I didn't get to answer, but
ni really feeler. Gonzales answered for mef |

h:’Chairman Downing. I think that is a pretty‘goodfansner.,
;}think we all admirehyonr thoroughness. | :

“vyon just bring in-a reoort‘next‘week.

””JtMr;’Gonzalez. Letume say this: We cannotvminimiselg;;
;fhiszis sensational;djustAwhat has been done thnsdfat?ffh
Well; what is this? Well, one;:none of these witnesses;ineiudin
{Maiie:Niles, has'everhtestified undef oath;_ WeACannoteenpect
dof the Warren Commlssion a poWer that could rlse and bedlnherentd
;an the[ﬂkecutlve ﬁ}anch of the Government It was.an;ad;di
ihoo,situatlon, to try to addfess itseif to thebnationﬁatfa:time
;of:ttauma‘and highvemotionalisﬁ, and where all kinds off;;t
theofies were batted around. We had a similar thingrin;the‘ai
fcase of the murder.of Martin Lguther King, Jr.’dYon‘had'rioting{

'j:fyou had emotlons :} people sald -"Aha, we,know it."““Butunow}'

“we have a brilliant opportunity to look at this in retrospecteer
a'fand not so far off where you don't have more llVlng w1tnesses
;than those dead Qhere we still have avatlahle somgﬁzonmentatlon
. ->Our task is going to really be blg, and that 1s to‘talk

A to those who voted for it who are Stlll with us, those whoief
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asked the question earlier this morning.
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This is the reason I

-fragmentary basis

ffﬂﬁ?.x don't know whether that is feasible or not.

Maybe even on an initi

77 Mmaybe they will say, "We can't give

tyou‘$6 million for the whole year, but we will give‘you_one—'

"third of that for one-quarter of the year.

t But at least

,kiwe have got the flow of resources on the level we feel are

trequlred.

o : B
But I don't know -~ I have" falth it is g01ng to be

A

féola.

We will have to call’ on you, Mr. Chalrman, even though B

you won't be here after January 3.
}is still there,

ERAE halrman Downing.

-consc1ous of the thoughts that are suggested here.

-half of the year.

But I thlnklthe'lnferHCe

I have faith in the manner”ianhich .

'thehstaff is proceeding.

"Mr. Fauntroy. Mr. Chalrman, may I just ask 1n that

, ' ! -
5regard A could a part of thlS report be the llstlng of the

’unanswered questions that we have with respect to the plea of

gu11ty by Ray?

Sprague.ers. And in making the report T w1ll be p'

But I would

'halso like to respond with one comment to Mr. Gonzalez.;:jjff

" You cannot have fundlng for a'thlrd of the year or B

There is no way that we can get the'"“

‘"'f competence and the kind of staff that we needy‘and-say'ffr

to them, "We can only tell you you are going to be employed.-in

Fﬁ%ﬁ@mﬁiqf@ﬂﬁhﬁ,'
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;E’rom'now to March,“‘gor n.ow to June¥ It is problem enouéh.
:Thé bther would make 1t impossible. The—e*é—her—-wovl'd—ma-keg
ﬁghalrman Downing. Okay Any further questions of this‘v
wltness° If no'.t, the; cé}nmiﬁfee is adjourned, ana we will ‘meet
agaln on Friday,‘. Deéémbér 17, ;t the call of the 'Chayir.‘vj
'v.::'v':‘:j"'.‘_'_"@ereupon, at 425&@% p.m., the committee
»atdjéluvfﬁed»;tourevconvene :'ovnrlFr>ivda'y,v -Decbember 17, at;thé:éalll :

‘.”o‘f_'ithe Chairﬂ ‘




